



English Version

Version Française ci-dessous

CANOPY TRUST MOBILISES USD 93 MILLION FOR HIGH IMPACT DEFORESTATION-FREE INVESTMENTS IN CENTRAL AFRICA

Belem, November 17th, 2025 The governments of Belgium, Germany and Norway, as well as the Central African Forest Initiative (CAFI) have collectively committed USD 93 million in risk capital to Canopy Trust.

Canopy Trust is a blended finance facility established in early 2025 to attract, accelerate and scale up private investments in high impact deforestation-free value chains in Central Africa. Through new employment opportunities and income generation from deforestation-free value chains, communities can feed their families and prosper while protecting their forests. Canopy Trust focuses on investments in the Congo Basin, namely the Cameroon, Central African Republic, the Democratic Republic of the Congo, Gabon, the Republic of the Congo.

"Preserving the Congo Basin forests is vital to achieving our global climate and nature goals. Through Canopy Trust, Norway is proud to help bridge the gap between public ambition and private investment, creating sustainable value chains that allow people and forests to thrive together. This initiative builds on and complements Norway's long-standing commitment to partnerships that reduce deforestation and strengthen local livelihoods in the Congo Basin, including the Central African Forest Initiative." Says H.E. Andreas Bjelland Eriksen, Minister of Climate and Environment, Norway.

"Germany's development cooperation places forest protection as well as sustainable land use at the heart of climate action and biodiversity conservation. We are committed to the Canopy Trust. It reflects our belief that blended finance can unlock new pathways for private investment in sustainable economies. Together with our partners in Central Africa, we can promote deforestation-free growth. We also support good governance, ensuring that forest communities benefit directly from sustainable value chains. This is part of the German contribution to the Belém Call to Action for the Congo Basin Forest." states H.E. Niels Annen, State Secretary, Federal Ministry for Economic Cooperation and Development (BMZ), Germany.

As the pipeline of investments develops, Canopy Trust **intends to mobilise a minimum of USD 500 million in private sector investments in deforestation-free value chains in Central Africa by 2030**. Currently, there are more than 40 projects in the pipeline and 4 have already been approved to receive technical assistance in DRC: i) a network of high yield charcoal retorts and cassava industrial hubs, ii) a sustainable charcoal production unit incorporating a heat recovery unit for cassava; iii) a sustainable agriculture integrated value chain initiative, iv) a LPG micro-refilling platform providing alternative to wood fuel for communities (for further info, you may request the [press kit](#)).

Media Inquiries:

Contact@canopytrust.org



As a **blended finance facility**, **Canopy Trust** offers risk-taking, early-stage catalytic capital to investment opportunities, aiming at eventually attracting commercial investors into these projects with scaled-up amounts of capital. Canopy Trust focuses on value chains with the highest potential to address key drivers of deforestation and targets investments that can generate increased income for the local population. In addition, Canopy Trust will offer concessional capital to investment funds. Direct investments in high impact proof-of-concepts made by Canopy Trust can be ultimately taken to scale by these investment funds.

The recipient countries welcome the investment opportunity.

Her Excellency Marie Nyange Ndambo, Minister of Environment, Sustainable Development and New Climate Economy, Democratic Republic of Congo, host of the session, said *"The Democratic Republic of the Congo holds around 60% of the Congo Basin forests — a global carbon sink of critical importance. Canopy Trust's innovative approach will help us attract responsible private investment to develop value chains that respect our environmental commitments while driving the sustainable industrialization our citizens deserve. We are committed to accelerating reforms that improve the business environment, so that investors can partner with us with confidence and scale sustainable growth."*

"The Republic of Congo views the Canopy Trust as a strategic instrument for leveraging our natural capital—a mechanism that demonstrates that biodiversity conservation can and must go hand in hand with a dynamic forest economy. By coherently mobilizing public policies, concessional financing, and private capital, it is time to shift the paradigm by transforming the protection of our ecosystems into a genuine force for creating sustainable value for our country and for all," stated Rosalie Matondo, Minister of Forest Economy of the Republic of Congo.

Canopy Trust is **implemented by Catalytic Finance Foundation**, a Swiss-based foundation specialised in mobilising the private sector through blended finance solutions. Catalytic has the know-how and track record to identify and develop robust project pipelines and to deploy technical assistance and catalytic capital to support the most promising projects to become more feasible and impactful. Catalytic has helped create blended finance investment funds that continue to drive impacts and mobilise private investment at scale for sustainable projects in developing countries.

Version Française

CANOPY TRUST MOBILISE 93 MILLIONS USD POUR DES INVESTISSEMENTS À FORT IMPACT ET SANS DÉFORESTATION EN AFRIQUE CENTRALE

Belém, le 17 novembre. Les gouvernements d'Allemagne, de Belgique et de Norvège, ainsi que l'Initiative pour la Forêt d'Afrique Centrale (CAFI), ont collectivement engagé 93 millions USD en capital-risque au profit de Canopy Trust.

Canopy Trust est un mécanisme de financement mixte lancé début 2025 pour attirer, accélérer et amplifier les investissements privés dans des chaînes de valeur à fort impact, sans déforestation,

Media Inquiries:

Contact@canopytrust.org



en Afrique centrale. En générant de nouveaux emplois et de nouvelles sources de revenus issus de chaînes de valeur durables, les communautés peuvent subvenir à leurs besoins et prospérer tout en protégeant leurs forêts. Canopy Trust concentre son action dans le Bassin du Congo : Cameroun, République centrafricaine, République démocratique du Congo, Gabon et République du Congo.

« Préserver les forêts du bassin du Congo est essentiel pour atteindre nos objectifs mondiaux en matière de climat et de biodiversité. À travers Canopy Trust, la Norvège est fière de contribuer à combler l'écart entre l'ambition publique et l'investissement privé, en créant des chaînes de valeur durables qui permettent aux populations et aux forêts de prospérer ensemble. Cette initiative s'appuie sur l'engagement de longue date de la Norvège en faveur de partenariats visant à réduire la déforestation et à renforcer les moyens de subsistance dans le Bassin du Congo, notamment via l'Initiative pour la Forêt d'Afrique Centrale. » déclare S.E. Andreas Bjelland Eriksen, Ministre du Climat et de l'Environnement, Norvège.

« La coopération allemande au développement place la protection des forêts et l'utilisation durable des terres au cœur de l'action climatique et de la préservation de la biodiversité. Nous soutenons fermement Canopy Trust. Il reflète notre conviction que la finance mixte peut ouvrir de nouvelles voies pour l'investissement privé dans des économies durables. Avec nos partenaires en Afrique centrale, nous pouvons promouvoir une croissance sans déforestation. Nous soutenons également la bonne gouvernance, afin que les communautés forestières bénéficient directement de chaînes de valeur durables. Cela s'inscrit dans la contribution de l'Allemagne à l'Appel de Belém à l'action pour la forêt du Bassin du Congo. » indique S.E. Niels Annen, Secrétaire d'État, Ministère fédéral de la Coopération économique et du Développement (BMZ), Allemagne.

Au fur et à mesure du développement du portefeuille d'investissements, Canopy Trust entend mobiliser au minimum 500 millions USD d'investissements privés dans des chaînes de valeur sans déforestation en Afrique centrale d'ici 2030. À ce jour, plus de 40 projets sont à l'étude et 4 ont déjà été approuvés pour recevoir une assistance technique en RDC : i) un réseau de fours à charbon à haut rendement et de pôles industriels de manioc ; ii) une unité de production de charbon durable intégrant un système de récupération de chaleur pour le manioc ; iii) une initiative agricole durable intégrée ; iv) une plateforme de micro-distribution de GPL offrant une alternative au bois-énergie pour les communautés (pour davantage d'informations, un dossier de presse peut être demandé).

En tant que mécanisme de financement mixte, Canopy Trust propose du capital catalytique à risque et en phase précoce, afin de soutenir des opportunités d'investissement susceptibles d'attirer ensuite des investisseurs commerciaux avec des volumes de capital plus importants. Canopy Trust se concentre sur les chaînes de valeur ayant le plus fort potentiel pour s'attaquer aux principaux moteurs de la déforestation et cible des investissements générant des revenus accrus pour les populations locales. Par ailleurs, Canopy Trust fournira du capital concessionnel

Media Inquiries:

Contact@canopytrust.org



à des fonds d'investissement. Les investissements directs réalisés par Canopy Trust dans des projets innovants à fort impact pourront être déployés à plus grande échelle par ces fonds.

Les pays bénéficiaires saluent cette opportunité d'investissement.

Son Excellence Marie Nyange Ndambo, Ministre de l'Environnement, du Développement Durable et de la Nouvelle Économie Climatique de la République démocratique du Congo, hôte de la session, a déclaré : « La République démocratique du Congo abrite environ 60 % des forêts du bassin du Congo — un puits de carbone mondial d'importance cruciale. L'approche novatrice du Canopy Trust nous aidera à attirer des investissements privés responsables pour développer des chaînes de valeur respectueuses de nos engagements environnementaux tout en soutenant l'industrialisation durable que méritent nos citoyens. Nous sommes résolus à accélérer les réformes destinées à améliorer le climat des affaires, afin que les investisseurs puissent s'associer à nous en toute confiance et contribuer à une croissance durable à grande échelle. »

« La République du Congo considère le Canopy Trust comme un instrument stratégique de valorisation de notre capital naturel — un mécanisme qui démontre que la conservation de la biodiversité peut et doit aller de pair avec une économie forestière dynamique. En mobilisant de manière cohérente les politiques publiques, les financements concessionnels et les capitaux privés, il est temps de changer de paradigme en transformant la protection de nos écosystèmes en une véritable force de création de valeur durable pour notre pays et pour tous. » déclare Rosalie Matondo, Ministre de l'économie forestière de la République du Congo

Canopy Trust est mis en œuvre par Catalytic Finance Foundation, une fondation suisse spécialisée dans la mobilisation du secteur privé grâce à des solutions de finance mixte. Catalytic dispose du savoir-faire et de l'expérience nécessaires pour identifier et développer des portefeuilles de projets robustes, ainsi que pour déployer assistance technique et capital catalytique afin de renforcer la faisabilité et l'impact des projets les plus prometteurs. Catalytic a contribué à la création de fonds d'investissement en finance mixte qui continuent de générer des impacts et de mobiliser des capitaux privés à grande échelle pour des projets durables dans les pays en développement.

Contact presse :

Contact@canopytrust.org

Media Inquiries:

Contact@canopytrust.org